
Protokół Nr XVIII /2012 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 25 stycznia 2012r. 

 

XVIII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

25 stycznia 2012r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XVIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1330. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych na sesji. W sesji uczestniczyli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz - Górzkowska,  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta – Józef Blank, 

- Przewodniczący Rady Miasta – Marcin Deja, 

- przedstawiciele lokalnych mediów (Tygodnik Internetowy, Gazeta Nowomiejska, Kurier Iławski, 

TV Nowe Miasto)   

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu oraz pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3), 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Stanisław Czajka i Jan Czapliński. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Grzegorz Dembek. Przewodnicząca 

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Dembek wyraził 

zgodę. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na 

sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Wszyscy radni głosowali „za”. 
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad (załącznik nr 4). 

1. Otwarcie XVIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Sprawozdanie z pracy Rady Powiatu. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim na 2012r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim na 2012r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla poszkodowanych  w Nawrze  
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

Nr I/10/10 z dnia 30 listopada 2010r. w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia protestu przeciwko planowanemu zniesieniu Sądu 
Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim. 

16. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
17. Sprawy różne. 
18. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Powiatu. 

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji. Głosowało 15 radnych, 

porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XVII Sesji był radny Andrzej Andrzejewski. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Andrzejewski poinformował, że zapoznał się z protokołem, nie wnosi do niego uwag i 

wnioskuje o jego przyjęcie. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XVII/2011. Głosowało 15 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

 



 3

Ad. 6  

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 29 grudnia 2011r. do 24 stycznia 2012r. 

stanowi załącznik nr 5. 

Starosta poinformowała, że w okresie międzysesyjnym odbyło się wiele imprez oraz spotkań z 

udziałem władz powiatu m.in: 

- spotkanie z Burmistrzem Miasta i przedstawicielami „Gazety Nowomiejskiej” na temat 

tegorocznej Gali Sportu, 

- odprawa roczna policji, 

- 10 – 13.01 – wizyta 2-osobowej delegacji z Powiatu Oldenburg – spotkanie było poświęcone 

ustaleniu szczegółów szerszej wizyty, która ma odbyć się 18–22.06 br. Ustalono, że wiodącymi 

tematami czerwcowej wizyty będą sprawy bezrobocia, młodzieży, polityki socjalnej.  

- spotkania noworoczne w Nowej Wsi, Lubawie, 

- studniówki, 

- 16.01- spotkanie Kapituły Gali Sportu, 

- rodzinne kolędowanie w MCK, 

- bal dla osób niepełnosprawnych, 

- spotkanie z Prezesem Sądu Rejonowego w sprawie likwidacji sądu w Nowym Mieście, 

- 18.01 – spotkanie rady pedagogicznej Zespołu Szkół Zawodowych w Nowym Mieście 

Lubawskim – spotkanie zorganizowano w związku z tym, że dyrektor Katarzyna Idźkowska od 

6.02 idzie na urlop zdrowotny; w tym roku kończy się jej kadencja i nie zamierza przystąpić do 

konkursu. Starosta stwierdziła, że szkolnictwo zawodowe czeka reforma, więc nowy dyrektor nie 

będzie miał łatwego zadania. 

- 19.01 - wieczornica z okazji wyzwolenia Nowego Miasta, 

- 20.01 - Powiatowy Przegląd Widowisk Bożonarodzeniowych i Zapustnych, 

- turniej lekkoatletyczny w Grudziądzu, 

- 23.01 – spotkanie z dyrektorami szkół ponadgimnazjalnych na temat przekształcenia szkół. 

Starosta dodała, że konieczne będzie podjęcie uchwały w sprawie likwidacji ZSZ, mimo, że 

zmienia się tylko adres siedziby szkoły. 

- spotkanie z przedstawicielem nadleśnictwa w sprawie przejęcia drogi Ostrowite – Górale 

(chodzi o odcinek drogi przebiegający przez las) 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania z prac Zarządu.  

Radna Danuta Mazurkiewicz poprosiła o więcej szczegółów do informacji z 18.01 pkt. I.4 

odnośnie sprawozdania świetlicy „Nazaret” z realizacji zadania z zakresu pomocy społecznej. 
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Starosta odpowiedziała, że organizacje pozarządowe po wykonaniu zadania mają obowiązek 

przedstawić sprawozdanie. 

Radna Mazurkiewicz zapytała czy było zlecane jakieś dodatkowe zadanie. 

Starosta odpowiedziała, że nie.  

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że na posiedzeniu w dniu 12.01 Zarząd podjął uchwałę 

sprawie odmowy przyznania świadczenia fakultatywnego – dofinansowania do wypoczynku dla 

dzieci z rodzin zastępczych. Radna poprosiła o więcej szczegółów. 

Starosta poinformowała, że jest to nowa forma pomocy rodzinom zastępczym, forma 

fakultatywna. Z uwagi na trudną sytuację finansową powiatu, Zarząd zdecydował, aby nie 

dofinansowywać tej formy pomocy. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Urszula Łydzińska dodała, że nowe przepisy 

dotyczące pieczy zastępczej, wprowadziły możliwość przyznawania takiego świadczenia. Do tej 

pory rodziny nie otrzymywały takiej pomocy. Środki na rodziny zastępcze na 2012r. zostały 

„obcięte”. W ustawie jest zapisane, że starosta może dofinansować wypoczynek poza miejscem 

zamieszkania dziecka. Zatem taki wypoczynek może być dofinansowany, ale nie musi.  

Radny Andrzej Andrzejewski powiedział, że informacja na temat likwidacji ZSZ jest nowa. 

Starosta powiedziała, że tak, przy czym nie jest to tak naprawdę likwidacja, tylko zmiana 

siedziby, ale zgodnie z prawem należy uruchomić procedurę likwidacji. 

Radny Andrzejewski zapytał czy wiąże się to też z konkursem na dyrektora. 

Starosta odpowiedziała, że kadencja obecnej pani dyrektor kończy się w sierpniu, więc nowy rok 

szkolny będzie już w nowym dyrektorem. 

Radny Andrzejewski zapytał czy rozpoczęcie roku we wrześniu 2012r. nastąpi jeszcze w budynku 

przy ul. Grunwaldzkiej 9 w Nowym Mieście.  

Starosta odpowiedziała, że tak. 

Radny Andrzejewski powiedział, że zakończenie inwestycji – budowa ZSZ ma nastąpić do końca 

2012r. Radny zapytał czy ten termin można wydłużyć. 

Starosta odpowiedziała, że jeżeli obiekt przy ul. Grunwaldzkiej szybko znajdzie nabywcę 

(Starosta dodała, że kupnem zainteresowany jest m.in. Burmistrz Nowego Miasta), to środki 

pójdą na dokończenie inwestycji. 

Radny Andrzejewski zapytał, czy jest możliwość wydłużenia terminu. 

Starosta odpowiedziała, że tak. Podobnie postąpiono w przypadku remontu drogi Boleszyn – 

Wlk. Leźno. 

Radna Mazurkiewicz zapytała na kiedy planuje się ogłoszenie przetargu na sprzedaż budynku 

szkoły. 
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Starosta poinformowała, że w tej chwili przygotowywana jest wycena. 

Radny Andrzejewski powiedział, że pod koniec roku wystosowano pismo do jednostek 

organizacyjnych w sprawie czynienia oszczędności. Radny zapytał czy jest już jakiś efekt tych 

pism. 

Starosta dodała, że nie tylko jednostki miały szukać oszczędności. Wydziały Starostwa również. 

P. Skarbnik wyjaśniła, że pisma zostały wysłane (w tym pismo z Wydziału Kontroli z prośbą o 

konkretne dane). Odpowiedzi nadesłane przez jednostki będą poddane analizie, przeprowadzona 

będzie także kontrola w jednostkach. Informacja na ten temat będzie przekazana radnym nie 

wcześniej niż na sesji lutowej.  

Radna Mazurkiewicz poprosiła o uzupełnienie informacji z posiedzeniu Zarządu w dniu 12.01 na 

temat deponowania środków finansowych na lokatach „overnight”.  

P. Skarbnik powiedziała, że na lokatach nocnych lokowane są środki (oprócz dotacji) i jest z tego 

dodatkowy dochód. 

Radny Tomasz Szczepański poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa Publicznego złożyła 

wniosek do Zarządu o naprawę drogi przy budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3. Radny zapytał czy 

zapadły w tej sprawie jakieś ustalenia. 

Starosta odpowiedziała, że remont jest zaplanowany i byłby realizowany, ale Urząd Miejski 

przystępuje do inwestycji związanej z budową centralnej kotłowni. Instalacje będą przebiegać 

przez teren należący do powiatu. Kiedy będzie to możliwe, powiat przystąpi do remontu drogi. 

Radny Andrzejewski powiedział, że na posiedzeniu w dniu 12.01 Zarząd zapoznał się ze 

sprawozdaniem z realizacji zadań z zakresu promocji zdrowia realizowanych przez Wydział 

Oświaty, Kultury i Promocji. Przyjął również kalendarz powiatowych uroczystości i konkursów 

na ten rok. Radny powiedział, że z pewnością radni chętnie zapoznaliby się z tymi materiałami. 

Starosta poinformowała, że materiały będą przekazane radnym.  

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze pytania do sprawozdania z prac Zarządu. 

Radni nie zadali pytań. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o składanie wniosków. 

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał kto, po odejściu p. Romana Sosnowskiego z pracy, pełni funkcję 

Rzecznika Praw Konsumentów w Starostwie. Radny zapytał czy funkcję tę pełni p. Kalisz – 

Górzkowska czy ktoś inny.  
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Starosta odpowiedziała, że wcześniej funkcję tę pełnił Sekretarz Powiatu Roman Sosnowski. W 

załatwianiu spraw pomagała mu p. Małgorzata Jeda. W tej chwili p. Jeda sprawuje funkcję 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów. 

Radny Szczepański wnioskował, aby przekazać radnym plan rzeczowy robót Zarządu Dróg 

Powiatowych na 2012r. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jeszcze jakieś zapytania czy wnioski. Radni nie zgłosili pytań 

ani wniosków. 

Ad. 8  

Sprawozdanie z pracy Rady Powiatu 

Przewodnicząca przedstawiła sprawozdania z prac Rady w 2010 i 2011r. (załącznik nr 6). 

Poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu komisji przedstawione były sprawozdania z prac 

komisji. Szczegółowe sprawozdanie z funkcjonowania powiatu przedstawione będzie w czerwcu 

przy okazji absolutorium.   

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim na 2012r. 

Przewodnicząca odczytała proponowany plan pracy. Dodała, że plan jest otwarty, jeżeli będzie 

potrzeba, na sesje wprowadzane będą dodatkowe tematy.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania, uwagi do planu. Radni nie zgłosili uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XVIII/156/2012 (załącznik nr 7) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszli: Burmistrz Miasta i Przewodniczący Rady Miasta.  

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim na 2012r. 

Przewodnicząca poprosiła przewodniczących komisji o przedstawienie propozycji planów pracy 

komisji. 

Plany przedstawili kolejno:  

- Kazimierz Wiśniewski – plan pracy Komisji Budżetowej, 

- Adam Głowacki - plan pracy Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Przyrody, 

Przewodnicząca powiedziała, że wpłynęło kolejne pismo w sprawie GMO. Temat ten Rada podjęła, 

ale nie został dokończony. Przewodnicząca zapytała czy zasadne byłoby ponownie podjąć ten temat 

na wspólnych komisjach czy też zajmie się nim Komisja Rolnictwa.  
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Radny Głowacki zaproponował, aby temat omówić na wspólnych komisjach, ponieważ to cała 

Rada musi wypracować opinię w sprawie GMO. Temat z pewnością nie jest łatwy. 

- Tomasz Szczepański - plan pracy Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 

- Andrzej Andrzejewski – plan pracy komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do przedstawionych planów pracy. Radni nie 

zgłosili uwag. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XVIII/157/2012 (załącznik nr 8) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie poprosiła p. Skarbnik o jego krótkie 

omówienie.  

P. Skarbnik poinformowała, że zmiany w WPF związane są z uaktualnieniem planu inwestycji.  W 

przypadku budowy drogi Boleszyn – Leźno chodzi o przesunięcie inwestycji w czasie.  

Uaktualniono także harmonogram inwestycji związanej z budową szkoły. Liczono na poprawę 

wskaźników, ale niestety tak się nie stało. Sytuacja finansowa powiatu nie poprawiła się.  Uchwała 

w sprawie WPF uchwalona w grudniu 2011r., była przedmiotem posiedzenia Kolegium RIO. 

Kolegium wydało opinię, że uchwała została uchwalona z naruszeniem prawa, ponieważ wskaźnik 

określony w ustawie o finansach publicznych, nie został spełniony. Dzisiejsza uchwała również nie 

spełnia wskaźnika i także trafi na Kolegium RIO. Tak będzie do momentu, aż wskaźnik zostanie 

spełniony.  

Przewodnicząca dodała, że należy wyjaśnić, że nie ta kadencja spowodowała taką sytuację, tylko 

poprzednie. Oby udało się spłacić długi i przygotować w miarę dobrą sytuację na następną 

kadencję. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XVIII/158/2012 (załącznik nr 9) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Poinformowała, że uchwała była omówiona na 

wspólnym posiedzeniu komisji. Przewodnicząca poprosiła p. Skarbnik o krótkie omówienie 

uchwały. 

P. Skarbnik poinformowała, że pozytywne zjawisko jeżeli chodzi o budżet jest takie, że pojawiły 

się ponadplanowe dochody w dziale geodezja i kartografia w wysokości ok. 207 tys. zł. 

Niekorzystne jest to, że powiat musi zabezpieczyć kolejne środki na umieszczanie dzieci w domach 

dziecka.   

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XVIII/159/2012 (załącznik nr 10) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla poszkodowanych  w 

Nawrze 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Wyjaśniła, że chodzi o pomoc dla pogorzelców. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XVIII/160/2012 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim Nr I/10/10 z dnia 30 listopada 2010r. w sprawie powołania Komisji 

Bezpieczeństwa Publicznego. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XVIII/161/2012 (załącznik nr 12) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia protestu przeciwko planowanemu zniesieniu 

Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim 
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Przewodnicząca poinformowała, że pojawiła się informacja o tym, że planuje się zniesienie Sądu 

Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim i utworzenie w wydziału zamiejscowego. W związku 

z tym, poprosiła Zarząd Powiatu, aby zajął się tym tematem.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca poinformowała, że w niektórych miastach powiatowych rozpoczęły się protesty 

przeciwko planowanym zmianom w systemie sądownictwa. W jej opinii to początek likwidacji 

powiatów. Pierwotnie miało być 200 powiatów, obecnie jest ok. 320. W okręgu elbląskim planuje 

się zlikwidowanie 3 sądów (oprócz Nowego Miasta – Braniewo i Działdowo).  Podobnie jest w 

okręgu olsztyńskim. Najpierw likwiduje się sądy, a potem będzie likwidować kolejne jednostki. Z 

tego względu uchwała jest jak bardziej celowa. Na sesję zaproszony był Prezes Sądu, ale z uwagi 

na akcję hakerów na stronę www sądu, nie mógł przybyć na sesję.  

Starosta poinformowała, że na etapie opracowywania projektu uchwały, zaproszono p. Prezesa na 

spotkanie, żeby zapoznał się z dokumentem. Doprecyzowano pewne zapisy w projekcie. P. Prezes 

poinformował, że w zamiejscowe wydziały mają być przekształcone sądy mające do 14 sędziów. 

Ministerstwo nie jest konsekwentne w tych działaniach, ponieważ w sądzie brodnickim jest mniej 

sędziów, a nie jest planowany do likwidacji. Reformę argumentuje się większym doszacowaniem 

pracy sędziów. W przypadku sądu nowomiejskiego nie ma to zastosowania, ponieważ sędziowie w 

Nowym Mieście mają bardzo dużo spraw. Dane na ten temat przedstawiono w uzasadnieniu do 

uchwały. Jeszcze przed planowaną reformą, nowomiejski sad zwrócił się o przyznanie 

dodatkowego etatu, ponieważ zatrudnieni sędziowie nie byli w stanie podołać takiej ilości spraw. 

Niewyobrażalne jest, żeby sędziowie stąd mieli jeździć do Iławy i dodatkowo tam orzekać. Na 

spotkaniu w Ministerstwie Sprawiedliwości był p. Wicestarosta.  

Wicestarosta poinformował, że w spotkaniu w dniu 17 stycznia brał udział sam Minister 

Sprawiedliwości. Zapewnił on, że nie ulegnie likwidacji żaden sąd. Utworzone będą zamiejscowe 

wydziały. Reforma nie dotyczy wydziałów ksiąg wieczystych. Minister będzie jeszcze brał pod 

uwagę wnioski i apele z samorządów. Dlatego uchwała Rady Powiatu jest potrzebna. Minister 

zapewniał, że przygotowując reformę, nie brano pod uwagę argumentów finansowych. 

Argumentem, który przesądzał sprawę jest zwiększenie mobilności sędziów. Zatrudnienie w 

sądach ma zostać takie samo. Jeżeli chodzi o nasz okręg, ważą się jeszcze losy sądu w Działdowie. 

Przewodnicząca powiedziała, że nie zmienia to faktu, że jest to likwidacja powiatowej instytucji. 

Działdowo ma większą siłę przebicia, ponieważ ma posła ze swojego regionu. Przewodnicząca 
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zaproponowała, aby w następnym miesiącu spotkać się z posłami z regionu i przedstawić im nasze 

argumenty. Jak na razie kandydaci na posłów odwiedzają region jedynie w okresie 

przedwyborczym. Powinni teraz nas wesprzeć w staraniach o utrzymanie sądu. Przewodnicząca 

wyraziła obawę, że za chwilę okaże się, że będzie zamiejscowa policja, szpital itd. Powtórzyła, że 

jej zdaniem jest to początek końca powiatu nowomiejskiego.  

Wicestarosta przytoczył fragment wypowiedzi p. Ministra: „W wyniku zaplanowanej reformy nie 

zostanie zamknięty żaden sąd. Po wejściu zmian w życie, obywatele nie będą mieli trudności w 

dostępie do wymiaru sprawiedliwości. Wręcz przeciwnie, elastyczne wykorzystanie pracy sędziów 

przyczyni się do krótszego oczekiwania na rozstrzygnięcie spraw w sądach.”  Wicestarosta 

stwierdził, że nie zgadza się z tym stwierdzeniem. W nowomiejskim sądzie rozpatrywanie spraw 

idzie sprawnie, a na pewno tak nie będzie w sądzie - molochu, który ma powstać. Argumenty 

Ministra nie są w pełni zasadne. 

Radny Ząbkiewicz powiedział, że wskazane jest, aby uchwały podjęły także samorządy gminne, 

żeby siła przebicia była większa. 

Radca prawny Maciej Sikorski poinformował, że Okręgowa Izba Radców Prawnych, której jest 

członkiem, 18 stycznia podjęła uchwałę intencyjną przeciwko likwidacji sądów. Radcowie 

przyłączają się więc do protestu, ponieważ również uważają, że dostęp do sądów będzie 

utrudniony.  

Przewodnicząca podziękowała za cenną informację. Powiedziała, że wniosek radnego 

Ząbkiewicza jest jak najbardziej słuszny. Należy także zaprosić posłów na spotkanie w tej sprawie.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XVIII/162/2012 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodnicząca powiedziała, że odpowiedzi na wnioski udzielano na bieżąco. 

Ad. 17 

Sprawy różne 

Przewodnicząca powiedziała, że ostatnio nastąpiły ważne zmiany personalne. Jest nowa sekretarz. 

Przewodnicząca poprosiła, aby Starosta poinformowała kto będzie zajmował się sprawami oświaty.  

Starosta poinformowała, że nie ma osobnego wydziału oświaty, jest duży Wydział Oświaty, 

Kultury i Promocji, którego naczelnikiem jest p. Andrzej Korecki. P. Kalisz – Górzkowska 
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pracowała w tym wydziale i zajmowała się oświatą. Ponadto, oświatą zajmowała się p. Barbara 

Orłowska i nadal będzie miała ją w swojej gestii. Żeby wzmocnić wydział, przeniesiono tam 

jednego pracownika  - p. Joannę Ćwikli ńską. Faktycznie jest teraz taki moment, że wydział czeka 

dużo trudnych spraw, ale nowa p. Sekretarz zapewniła, że również będzie służyć swoją pomocą.  

Przewodnicząca wyraziła opinię, że pewnie trudniej będzie pozyskać środki na dokończenie 

inwestycji. Byłoby idealnie, gdyby udało się szybko sprzedać budynek przy ul. Grunwaldzkiej 9. 

Starosta powiedziała, że rozmawiała na ten temat z Burmistrzem Miasta, ponieważ budynek ten to 

idealne miejsce na dom kultury czy szkołę muzyczną. Jest to jednak kwestia finansów. Budynkiem 

zainteresowani są także handlowcy, chociaż lepiej byłoby, żeby w budynku powstała instytucja 

oświatowa czy kulturalna niż kolejny dom handlowy.  

Radny Ząbkiewicz powiedział, że jest to ważne, ale decydujący powinien i zapewne będzie 

argument „kto da więcej”. 

Ad. 18 

 Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XVIII Sesji Rady Powiatu.    

 

 

       Protokół sporządziła:       Przewodnicząca Rady Powiatu 

        Anna Andrzejczak                 Zofia Andrzejewska 


